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Wettelijke taak en samenstelling Raad van Advies 
 

De Politieacademie heeft een Raad van Advies (artikelen 77 tot en met 80 Politiewet 2012). De Raad van Advies is 
een intern adviesorgaan : hij adviseert de directeur van de Politieacademie en zijn plaatsvervanger over de 
taakuitvoering door de Politieacademie. De Raad van Advies hanteert de maatschappelijke opdracht van de 
Politieacademie als uitgangspunt voor zijn advisering.   
 
De Raad van Advies bestaat uit vijf leden, waaronder de voorzitter. De voorzitter en de leden worden benoemd, 
herbenoemd, geschorst en ontslagen bij Koninklijk Besluit voor een periode van vier jaar. Zij kunnen eenmaal 
worden herbenoemd. Bij de samenstelling van de Raad van Advies van de Politieacademie wordt ervoor zorg 
gedragen dat deskundigheid op het terrein van de politie, onderwijs en wetenschappelijk onderzoek is geborgd.   
De Raad van Advies is een formeel orgaan van de Politieacademie in de zin van de Kaderwet ZBO’s.  
Dat heeft onder meer tot gevolg dat de Raad van Advies een jaarverslag opstelt en aan de Minister toezendt.  
De Kaderwet geeft geen regels voor de vorm of inhoud van het jaarverslag van de Raad van Advies.  

 
 

Profiel Raad van Advies Politieacademie 
 
De voordracht en de benoeming van de voorzitter en de vier leden komt tot stand op basis van het volgende, door 
de directeur van de Politieacademie opgemaakte profiel :  
- de Raad van Advies heeft vijf leden, met onderlinge synergie, waaronder een gezaghebbend voorzitter  
- de leden zijn afkomstig uit de Politie, het onderwijs en het wetenschappelijk onderzoek 
- de leden vertegenwoordigen een scala van invalshoeken op de strategische thema’s en  
  de ontwikkelrichting van de Politieacademie  
- de leden van de Raad van Advies worden gevraagd en benoemd op basis van zowel hun (bestuurlijke) 
  achtergrond en ervaring als hun persoonlijke eigenschappen en competenties 
- de Raad is maatschappelijk betrokken en divers samengesteld  
- de Raad van Advies is inspirerend, prikkelend en ondersteunend en is een klankbord voor de directie  
  van de Politieacademie voor hun vragen en dilemma’s  
- de Raad van Advies heeft de blik op de horizon, en heeft daarnaast oog voor het actuele krachtenveld  
  en de actuele maatschappelijke ontwikkelingen die van invloed zijn op de taken van de Politieacademie.   
 
 

Samenstelling Raad van Advies op 31 december 2020  
 
De Raad van Advies was per 31 december 2020 als volgt samengesteld :  
Dhr. mr. J. van der Vlist  voorzitter  
Mevr. drs. I.C. Bryan  lid  
Mevr. drs. M. Riemersma lid 
Dhr. prof. dr. J.C.J. Boutellier lid  
Dhr. S. Mbarki    lid  
 
Per 1 januari 2020 eindigde het lidmaatschap van mevr. De Ranitz. Daarmee ontstond een vacature 
voor een lid met een onderwijsprofiel. Op 1 mei 2020 is daarop bij KB benoemd mevrouw Riemersma.  
 

(Neven)functies leden Raad van Advies op 31 december 2020 
 
De Raad van Advies heeft in het Reglement Raad van Advies bepaald dat het jaarverslag van de Raad een 
overzicht bevat van de (neven)functies van de voorzitter en de leden. De voorzitter en de leden van de Raad van 
Advies bekleden geen functies die ongewenst zijn met het oog op een goede vervulling van het lidmaatschap van 
de Raad of de vertrouwelijkheid. Op 31 december 2020 bekleden de voorzitter en de leden de volgende functies.  
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Dhr. mr. J. van der Vlist, voorzitter 
Hans van der Vlist CCC (commissaris, consultant, coach)  
Voorzitter Audit commissie Nationale Politie 
Voorzitter Audit adviescommissie UWV 
Lid Raad van Commissarissen Parnassia Groep  
 
Mevr. drs. M. Riemersma 
Lid College van Bestuur Drenthe College  
Bestuurslid Stichting Kwaliteitsnetwerk MBO 
Bestuurslid Stichting Aletta Jacobs Noord-Nederland  
Bestuurslid VNO-NCW Drenthe  
 
Mevr. drs. I.C. Bryan  
Managing director Fox-IT  
Bestuurslid Global Forum on Cyber Expertise 
Bestuurslid Koninklijke Hollandsche Maatschappij der Wetenschappen  
Lid Raad van Advies Nationaal Archief  
Lid toetsingscommissie Digital Trust Center bij Ministerie EZK 
Lid Raad van Advies The Hague Security Delta 
Lid Raad van Advies Executive Master Legal Technologies Universiteit Leiden 
 
Dhr. prof. Dr. J.C.J. Boutellier  
Boutellier Studie & Strategie 
Wetenschappelijk adviseur Verwey-Jonker Instituut 
Bijzonder hoogleraar Polarisatie en Veerkracht Vrije Universiteit 
 
Dhr. S. Mbarki  
Gemeenteraadslid Amsterdam 
Lid Raad van Toezicht Regio College   
Trainer, Adviseur Diversiteit & Inclusie, Behrgroep Nederland  
 

Bijeenkomsten, thema’s en adviezen 2020 

In 2020 vonden drie bijeenkomsten van de Raad van Advies plaats : 
- op 8 mei (virtueel - MS-Teams)  
- op 1 september (fysiek - PA-locatie Leusden)  
- op 7 december (virtueel - MS-Teams)  
telkens in aanwezigheid van de directeur en de plaatsvervangend directeur van de Politieacademie,  
de heer Den Uyl en mevrouw Van Kammen. Verder schuiven afhankelijk van het thema anderen aan, zoals het 
hoofd Bedrijfsvoering op 1 september en het hoofd Kennis & Onderzoek op de bijeenkomst van 7 december.  
 
De bijeenkomst van 8 mei kwam in de plaats van de oorspronkelijk geplande bijeenkomst van 18 maart, die werd 
afgelast net na het begin van de Corona crisis. Doordat twee van de drie geplande bijeenkomsten virtueel waren, 
kon de Raad van Advies niet, zoals gepland, voorafgaand aan de bijeenkomsten op locatie in gesprek gaan met 
medewerkers en studenten om zicht krijgen op wat er in de organisatie leeft en speelt. 
 
Los daarvan heeft de voorzitter samen met een lid van de Raad eind februari 2020 een gesprek gehad met de 
Ondernemingsraad (OR) van de Politieacademie, op verzoek van de OR. Aanleiding was de zorg die de OR had 
uitgesproken in een brief aan Ministerie van JenV (de DG Politie) de Korpsleiding (KL) en de directeur PA  
over het gebrek aan rolvastheid van de bij het Politieonderwijs betrokken actoren. De OR had aangegeven dat de 
Korpsleiding, de landelijke Taskforce Operationele Sterkte en Capaciteit en de vakbonden in hun bemoeienis met 
de nieuwe basisopleiding veel verder gaan dan hun verantwoordelijkheid zich uitstrekt. In het gesprek bleek de OR 
te zoeken naar houvast, in de wetenschap dat dat de Raad van Advies een intern adviesorgaan en klankbord van 
de directie is en in de externe governance geen rol heeft. De RvA kon OR in het gesprek bevestigen in zijn kijk op 
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het gebrek aan rolvastheid en de groeiende druk op de PA. De RvA keek positief terug op het gesprek met de OR : 
de OR van de PA bleek betrokken, met een positief-kritische invalshoek en een heldere kijk op de gang van zaken.   

In elke RvA bijeenkomst staan één of hooguit twee thema’s centraal, waarbij de directie een adviesvraag aan de 
Raad van Advies richt. De directie voorziet de Raad van Advies vooraf van basisinformatie over het thema. Verder 
ontvangt de Raad elke bijeenkomst informatie over het vervolg op eerdere thema’s en adviezen en over belangrijke 
actuele ontwikkelingen binnen Politieonderwijs en onderzoek. In 2020 waren dat de volgende ontwikkelingen en 
thema’s  :  
- de impact van de Corona-maatregelen op het Politieonderwijs  
- de uitwerking van de nieuwe beroepsprofielen Politie en hun doorwerking in nieuwe Politieopleidingen  
- de ontwikkeling en invoering van de volledig vernieuwde basispolitieopleiding (PO21)  
- de behoefte van de PA aan een meerjarig financieel perspectief en hoe daarin te voorzien 
- de ontwikkeling van een gezamenlijk perspectief op opleiden door PA, Korps en Ministerie.  
 

1e bijeenkomst – 7 mei 2020  
 

Adviesthema :   Vraagstukken bij de ontwikkeling en realisatie van 
de nieuw Basis Politie Opleiding (PO 21)  

 

      Aanleiding en inleiding adviesvraag 
 
Begin 2020 heeft de directie PA voor de Korpsleiding en het Ministerie de contouren geschetst van een nieuwe  
N4-basisopleiding. Die hebben zij onderschreven en de PA is gevraagd deze contouren verder uit te werken  
op basis van de (op dat moment nog door de Minister vast te stellen) kwalificaties Agent en Rechercheur N4.  
Ook was begin 2020 de vraag van het Ministerie aan de PA en de Politie om in kaart te brengen wat aan 
randvoorwaarden nodig is voor de ontwikkeling en uitvoering van de nieuwe opleiding (aan personeel, onderwijs-
IV, onderwijshuisvesting, etc.). De geplande start was 1 januari 2021 wat betekende dat er in de rest van 2020 een 
grote druk stond op de verdere ontwikkeling en invoering.  
 
De vooraf geschetste contouren van de nieuwe basisopleiding waren : 
- de opleiding is gebouwd op de nieuwe Kwalificatiedossiers Agent en Rechercheur N 4 
-            ze heeft  twee uitstroomprofielen : Gebiedsgebonden Politie (GGP) en Opsporing 
-            ze heeft een gemiddelde doorlooptijd van 2 jaar, verdeeld over een school- en een praktijkperiode  
- ze maakt meer gebruik van digitale leermogelijkheden dan de bestaande  
-            ze kent meer slimme leerroutes (vanuit MBO) dan de bestaande opleiding. 
 
Bij de vernieuwing van de basisopleiding (PO21) maakt de PA gebruik van de opbrengsten van de volgende 
eerdere trajecten en eerder verworven inzichten :  
-           de PA grondplaat voor flexibel Politieonderwijs  
-           het POR-advies “Werkend leren” met aanbevelingen hoe dat deel van de opleiding te verbeteren 
-           de Pilot dubbel duaal (werkend leren) in A’dam en R’dam  
-           (noodzakelijke) verbeteringen in de examinering  
-           het op orde brengen van de onderwijsbedrijfsvoering.  
 
De PO21-aanpak is in april 2020 vastgelegd in een landelijk programmaplan en realisatieplan voor de nieuwe 
opleiding. Het programmaplan PO 21 gaat over de aanpak, het realisatieplan PO 21 over wat nodig is om de 
nieuwe basisopleiding te ontwikkelen en in te voeren. Beide zijn vooraf als achtergrondinformatie toegestuurd aan 
de RvA. De impact van PO 21 op de eenheden is groot, want de nieuwe basisopleiding, met het tweede jaar als 
praktijkjaar, doet een sterker beroep op de praktijkbegeleiding. Veel hangt dan ook af van het nieuwe 
begeleidingsmodel voor de nieuwe opleiding.  
 
De vernieuwing van de basisopleiding is één van de vele strategische opgaven voor de PA. De directie heeft een 
externe impactanalyse laten uitvoeren van de optelsom van kwantitatieve en kwalitatieve opgaven van de PA.  
De impact van de strategische opgaven op met name bedrijfsvoering bleek groot ; door de latere inbedding in de 
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NP (in 2017 en niet 2013) loopt de PA qua bedrijfsvoering een fase achter. Begin 2020 bevond de PA zich nog in 
de fase van het “in werking” komen en was ze qua bedrijfsvoering en samenspel met het PDC nog geen 
volwaardig onderdeel van de Politie.  
 
Voor de RvA-bijeenkomst van 7 mei 2020 had de directie de volgende adviesvragen aan de RvA geformuleerd,  
ten aanzien van de aanpak van de vernieuwing van de basisopleiding :  

(1).  Tijd nemen voor versteviging of snel handelen ? (realisme / ambitie)  
De impactanalyse liet zien dat de PA tijd nodig heeft voor de versteviging van de bedrijfsvoering en het in werking 
brengen van het samenspel PA-PDC. Tegelijkertijd staat de grootschalige vernieuwing van de basisopleiding onder 
grote (tijds)druk : er is weinig tijd en ruimte; en ondertussen blijft de winkel geopend. Het gevaar van overstrekking 
ligt in deze situatie op de loer. Dit is een spanningsveld voor de directie, hoe daarmee om te gaan ?  
 
(2)  Ruimte voor meerdere perspectieven bij onderwijsvernieuwing ?  
Vernieuwing van de basisopleiding is voor de PA om de zoveel jaar aan de orde. Voor de Korpsleiding is die 
vernieuwing in de eerste plaats gericht op verhoging van de inzetbaarheid van aspiranten. Dit perspectief is 
dominant, veel meer nog dan de vernieuwing naar onderwijsinhoud (met de nieuwe beroepsprofielen) en naar 
onderwijsvormgeving (meer blended leren). Hoe schept de PA ruimte voor meerdere perspectieven ?  
 
(3)  Rolvastheid en rolverdeling in realisatiefase nieuw BPO  
Bij de invoering van de nieuwe basisopleiding is de rolvastheid in het geding. Vanwege het belang van verkorting 
van de basisopleiding voor de operationele capaciteit van het Korps, stuurt het Korps en de Korpsleiding, met op 
de achtergrond de vakbonden, mee op de aard en inhoud van de onderwijsvernieuwing. Ook dit is een 
spanningsveld voor de directie, hoe daarmee om te gaan ? 
 
        Adviezen  
 
- de aanpak van de vernieuwing PO 21 is gedegen en goed gedocumenteerd. Dit roept tegelijkertijd de 
  vraag op hoe dit alles komt van het papier naar de dagelijkse werkelijkheid van de Politieacademie en de 
  eenheden. De RvA adviseerde de directie om veel aandacht te besteden aan manier waarop het 
  eigenaarschap van de eenheden / Politiechefs invulling krijgt en de Politiechefs een partner worden 
  bij de invoering van de nieuwe opleiding binnen zowel hun eenheid als de PA. 
 
- de RvA adviseerde de directie om ook na te denken over een “plan B” als de onderwijsvernieuwing  
  of de geplande instroom stokt. 
 
- de RvA vroeg door op de kwaliteit van het docentenbestand van de basisopleiding: is die voldoende om 
  invulling geven aan de nieuw ontwikkelde opleiding op zo korte termijn. Hoe staat het met de 
  taakvolwassenheid van de docententeams? De RvA adviseerde om dit aspect (professionalisering) 
  in de diverse plannnen meer aandacht te geven.  
 
- wat betreft het aan de RvA gepresenteerde dilemma “Verstevigen of snel handelen” adviseerde 
  de RvA dat de PA in zijn optiek vanuit haar verantwoordelijkheid niet anders kan dan kiezen dan voor  
  kwaliteit, dus voor versteviging.  
 
- de Raad adviseerde om in de plannen en in de algehele aanpak meer aandacht te besteden aan de  
  manier waarop de kwaliteit en het niveau van de nieuwe, kortere, opleiding gemonitord en geborgd wordt.  

- de RvA adviseerde om de nieuwe basisopleiding een beperkt aantal leidende principes mee te geven  
  bijvoorbeeld : “de student voorop”, “digitaal tenzij”  “altijd samen” (PA-Korps).  
 
- de RvA adviseert de directie om, bij de huidige focus op de nieuwe basisopleiding, werk te blijven maken 
  van een gezamenlijk perspectief met Korps en Ministerie op het totale Politieonderwijs op langere termijn.  
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2e bijeenkomst – 1 september 2020 

Adviesthema : hoe komen tot meerjarig financieel perspectief  
    voor het Politieonderwijs? 

  
     Aanleiding en inleiding adviesvraag 

De effecten van de externe governance rond de Politieacademie (PA) zijn een terugkerend thema in de RvA-
bijeenkomsten met de directie. Al in 2017, het eerste jaar van inbedding, bracht de directie de eerste ervaringen 
met de nieuwe inbedding sinds 1 januari 2017 ter sprake. De nieuwe inbedding bleek al snel de integrale besturing 
en wendbaarheid van de PA niet ten goede te komen.  
 
De Raad adviseerde destijds om de Minister van Justitie en Veiligheid te prikkelen om zijn eigenaarsrol in te vullen 
- en zijn stelselverantwoordelijkheid. Dat leidde uiteindelijk onder meer tot een tussentijdse evaluatie van de 
werking van nieuwe inbedding door de ABD (rapportage 2019), in opdracht van het Ministerie. 
 
In de RvA bijeenkomst van 1 september 2020 ging het specifiek over het ontbreken van een stabiel meerjarig 
financieel perspectief voor de PA, om haar vele strategische opgaven te kunnen vervullen. De beheersmatige 
inbedding van de PA in de Politie sinds 1 januari 2017 heeft bijgedragen aan het sindsdien ontbreken van dat 
perspectief. De beheersmatige inbedding houdt in :  
- de Politieacademie heeft geen eigen mensen en middelen 
- het Korps levert die mensen en middelen om niet aan de PA  
- PA-medewerkers zijn in dienst van het Korps, maar staan onder gezag  van de PA-directeur  
- het Politie Diensten Centrum (PDC) verzorgt de bedrijfsvoering (HRM, IV, Facilitair, Financiën). 
 
Financieel is de PA als volgt ingebed. De Politiewet legt de verantwoordelijkheid voor het Politieonderwijs en het 
budget bij de Minister. Sinds 2017 lopen de financiële stromen van het Ministerie naar de PA via de Korpsleiding.  
De bekostiging van de PA-taken vanuit het Ministerie maakt deel uit van de algemene bijdrage aan het Korps; door 
de jaarlijkse vaststelling van de Politiebegroting bepaalt de Minister de budgetten voor het Politieonderwijs die 
daarin opgenomen zijn. De financiële jaarcyclus rond het Politieonderwijs is (in de regelgeving) als volgt ingericht :  
- de Korpsleiding bepaalt de (meerjarige) onderwijsbehoefte (1 maart)   
- de directeur PA geeft aan de Minister en KL aan wat hij nodig heeft om in de behoefte te voorzien (1 april).  
- de Minister bepaalt de omvang van de sterkte en middelen die het Korps ter beschikking stelt aan de PA 
- de Minister stelt de Politiebegroting vast waarin die mensen en middelen ten behoeve van de PA staan  
- de jaarrekening Politie bevat een verantwoording van aan Politieonderwijs bestede middelen.  
  
Het in opdracht van de Minister opgestelde ABD-rapport constateerde dat de financiële kaders voor het 
Politieonderwijs wél voorzien in uitvoering en klein onderhoud van het Politieonderwijs, maar niet in de 
onderwijsvernieuwingen uit de strategische agenda PA 2018-2022 en de beroepsprofielen Politie. De PA staat voor 
meerdere opgaven :  
- doorgaande uitbreiding van de BPO-opleidingscapaciteit (aspiranten) 
- volledige vernieuwing van de basispolitieopleiding (PO21) 
- inspelen op de veranderende vraag naar Vakspecialistisch Onderwijs 
-  brede onderwijsvernieuwing (naar inhoud en vorm) 
- verdere professionalisering van de onderwijsbedrijfsvoering. 
De PA is niet (zonder meer) toegerust om die te realiseren. De door de Minister vastgestelde Politiebegroting  
2021 - 2024 bevat de benodigde middelen niet. In bredere zin ontbreekt het aan een stabiel meerjarig financieel 
perspectief voor de uitvoering van diverse opgaven waar de PA voor staat.  
 
De directie heeft langs verschillende wegen en enkele jaren lang geprobeerd een meerjarig financieel perspectief 
te krijgen, gekoppeld aan de strategische opgaven. Het departement heeft de neiging om de vraag terug te leggen 
bij de Korpsleiding. De extra budgetten voor de onderwijsvernieuwing PO 21 bijvoorbeeld komen in 2020 nog ten 
laste van het Korps zelf, zonder dat het Ministerie aanvullende middelen ter stelt. 
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Uit deze situatie kwamen de volgende adviesvragen van de directie voort :  
 - ziet de Raad van Advies andere wegen of een andere aanpak dan de geschetste; hoe krijgt de directie dit 
  wel op de agenda van de Minister / de ambtelijke top ?  
- het budget van het Politieonderwijs - en de uitbreidingen daarvan wordt sinds 2017 ad-hoc bepaald.  
  Is het denkbaar en verstandig om een heel andere systematiek te bepleiten die duurzamer is 
  en meer stabiliteit en regelruimte biedt voor de directie PA ? En waar moeten we dan aan denken ?  
 
       Adviezen 
 
- de RvA adviseert de directie haar financieel huiswerk eerst op orde te hebben vooral op de kwetsbare  
  punten, zodat zij bij het zetten van stappen vooraf weet of die stappen haar gaan helpen. 
 
- de RvA adviseert in dat kader om de ontwikkeling van de budgetten voor het Politieonderwijs  
  door de jaren heen in kaart te brengen. De RvA zelf constateert dat slechts een gering percentage van het 
  totale Politiebudget wordt besteed aan Politieonderwijs / het opleiden van Politiemensen.  
 
- de RvA adviseert om een nieuwe financieringssystematiek te laten valideren door een externe partij  
  Dat bevordert het draagvlak. 
 
- de RvA adviseert om de ontwikkelingen die de afgelopen jaren in het reguliere onderwijs (MBO en HO) 
  hebben plaatsgevonden te beoordelen op toepasbaarheid voor de PA. Sinds kort kent het MBO 
  bijvoorbeeld een nieuwe bekostigingssystematiek waarmee de toekenning van verschillende bedragen  
  aan de verschillende type opleidingen is verlaten. Nadeel is wel dat de PA éénzelfde type onderwijs 
  aanbiedt en dus niet te maken heeft met een combinatie van relatief goedkope en duurdere opleidingen. 
  Een andere vergelijking gaat over doeluitkeringen. De afgelopen jaren heeft het reguliere onderwijs ook 
  doeluitkeringen ontvangen, zoals voor onderwijskwaliteit of burgerschap. Voor het Politieonderwijs 
  daarentegen zijn er de afgelopen jaren geen doeluitkeringen aan het budget toegevoegd voor specifieke 
  programma’s en projecten.  
 
- de RvA geeft aan dat bijvoorbeeld ook onderzocht zou kunnen worden of de PA-opleidingen voor andere 
  doelgroepen opengesteld kunnen worden, om zo extra inkomsten binnen te halen. Een andere strategie is 
  na te denken over welk onderwijs de PA zelf wil blijven verzorgen en welk onderwijs zij kan uitbesteden. 
 
- de RvA adviseert om in haar pleidooi voor financieel perspectief ook meer de publiciteit te benutten, 
  bijvoorbeeld naar aanleiding van een serie als “Dienders”  Goed netwerken en tijdig haakjes slaan op de 
  momenten die zich ervoor lenen is van belang. 
 
- de RvA adviseert om ook out of te box te denken, om een kentering teweeg te brengen bij het scheppen 
  van structurele financiering, zoals door het veranderen van het speelveld en het meer positioneren van de  
  PA als maatschappelijk opleider. Hierbij is het ook van belang om te kijken hoe andere organisaties  
  (regulier onderwijs, Defensie, Brandweer etc.) dit aanpakken. 
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3e bijeenkomst – 7 december 2020  
 

Adviesthema : de PA in het onderzoekslandschap  
van de Politie 

 
 

Aanleiding en inleiding adviesvraag 
 
De PA heeft naast haar onderwijstaak ook tot wettelijke taak het uitvoeren van toegepast onderzoek en het 
vervullen van een kennisfunctie. De PA geeft daar onafhankelijk invulling aan ; de ZBO-status is mede bedoeld om 
de bestuurlijke basis daarvoor te scheppen. Het idee (van de wetgever) is dat het Korps gebaat is bij onafhankelijk 
onderzoek, dat met voldoende kritisch vermogen wordt uitgevoerd. Tegelijkertijd wordt van de PA verwacht dat ze 
de inzichten uit onderzoek door vertaalt naar het Politieonderwijs en naar de Politiepraktijk. Lectoren vervullen een 
sleutelfunctie in deze verbinding tussen Politieonderzoek, Politiepraktijk en Politieonderwijs. De directeur van de 
PA stelt jaarlijks, mede aan de hand van de Strategische Onderzoeksagenda Politie, het onderzoeksprogramma 
van de PA vast. De Minister stelt één keer in de vier jaar de Strategische Onderzoeks Agenda Politie (SOAP) vast. 
De SAOP omvat de strategische thema’s voor het toegepast onderzoek door de PA en voor het onderzoek dat 
wordt uitbesteed door de POR wordt uitbesteed aan derde partijen ( “Politie en Wetenschap”), onder 
eindverantwoordelijkheid van de PA. 
  
De PA richt zich op praktijkgericht onderzoek, dat in verbinding staat met de Politiepraktijk en Politiebeleid. De PA 
staat volop in verbinding met andere onderzoeksinstellingen. De twaalf lectoren van de PA hebben een parttime 
aanstelling, want ze zijn in de meeste gevallen tegelijkertijd ook aan hogescholen en universiteiten verbonden. 
Verder is de PA een gewilde partner, bijvoorbeeld bij EU-, CEPOL en NWO-projecten en onderzoeksprogramma’s.  
 
Daartegenover staat dat de PA nog niet zichtbaar genoeg is en dat haar onderzoeksgroep geen zelfstandige 
reputatie heeft. Er zijn nauwelijks individuele PA-onderzoekers die de media weten te vinden ten behoeve van hun 
berichtgeving. Verder is er de laatste jaren regelmatig verwarring in de buitenwereld tussen het onderzoek door de 
PA en onderzoek dat wordt uitbesteed aan derde partijen (Politie en Wetenschap), onder eindverantwoordelijkheid 
van de PA. Dat is een, zeker voor buitenstaanders, te ingewikkelde en weinig productieve (wettelijke) constructie 
gebleken, met onvoldoende synergie tussen het onderzoek van Politie en Wetenschap (P&W) en PA-onderzoek 
 
Politierelevant onderzoek is en blijft voorwerp van debat. Een deel van die discussie gaat over de sturing en 
coördinatie van het onderzoek. Om die discussie te helpen richten, is in opdracht van de POR het recente 
Politierelevante wetenschappelijke onderzoek geïnventariseerd. De inventarisatie mondt uit in voorstellen voor 
sturing en coördinatie in dit veld met ruim zestig onderzoeksinstellingen. De RvA heeft ter voorbereiding een 
samenvatting van dit rapport ontvangen. 
 
Het hoofd Kennis en Onderzoek, prof dr. E. Bakker  (Edwin Bakker) leidde tijdens de bijeenkomst het thema  
in met een virtuele presentatie.  
 
De adviesvragen zijn :  
- wat is wijsheid in dit veld met zijn vele actoren ? Wat is een effectieve modus operandi ? Waarin  
  als PA wel of niet meebewegen“ ?  
- hoe ga je als PA om met een regierol ten aanzien van onderzoek die je is wel is toebedacht maar waar 
  het Korps en het Ministerie niet altijd naar handelen ?  
- hoe kan de PA meer worden gezien in haar kennis en onderzoeksfunctie en als Spin in het Web; wat zou 
  daarvoor nodig zijn ? Hoe de zichtbaarheid van PA-onderzoek en onderzoekers te vergroten ?  
- de PA houdt met haar praktijkonderzoek veel verbinding met het Korps / Korpsonderdelen : gaat dit  
  wel samen met een eigen profiel ? 
 
 
 
  



Jaarverslag Raad van Advies 2020 Voor de professionaliteit van de Politie 
 
 

 
 
 
 
 

- 9 - 

Adviezen 
 
- de RvA adviseert dat onderzoek zich uit zijn aard laat niet sturen door beheersing,   
  Het is ondoenlijk en onwenselijk om onderzoek object te maken van centrale regie, sturing, of coördinatie,  
 
- de RvA adviseert dat een netwerk structuur van het onderzoekslandschap beter op zijn plaats is. 
  waarbij de PA in de positie is om in dat netwerk de rol van knooppunt (“HUB”) te vervullen.  
  
- de RvA proeft in discussie een onderliggende defensieve PA-houding op dit thema.  
  Hij adviseert meer te opereren vanuit eigen kracht en vanuit focuspunten “waar ben je van als PA”.  
  Wil je knooppunt zijn, dan zul je trots en zelfbewust moeten zijn om de aantrekkingskracht uit te oefenen 
  die maakt dat dat men naar je toe komt.  
 
- de RvA adviseert om werk te maken van een meer productieve rolverdeling tussen het PA-onderzoek  
  en het uitbestede P&W onderzoek, dan wel te koersen op een geheel ander model, met een  
  andere rolverdeling tussen beide.  
 
- De RvA ziet niet in waarom de verbinding met het Korps niet samen zou kunnen gaan met een eigen 
  profiel en onafhankelijke positie. PA-onderzoek naar het vak helpt de Politie om haar werk goed te doen en 
  zich daarbij te baseren op wetenschappelijke inzichten. Tegelijkertijd is de PA een onafhankelijke kritische 
  vriend die met haar inzichten bijdraagt aan de ontwikkeling van het Politievak en van de Politieorganisatie. 
  De RvA adviseert om medestanders te mobiliseren van de PA-rol als critical friend.  
 
- De RvA adviseert om als PA je plek te pakken bij een klein aantal onderzoeksthema’s : “daarvoor moet je 
  bij de PA zijn” : beperk jezelf, focus.  
 
- de RvA adviseert om meer uit te venten dat praktijkgericht onderzoek de unieke functie en kwaliteit van de 
  PA is. Practoraten, die de praktijk ondersteunen, zijn bij uitstek geschikt hiervoor. Met practoraten kan de 
  PA een verschil maken. 
 
- de RvA adviseert om meer te benutten dat de PA de verschillende opleidingsniveaus in huis heeft, door  
  doorlopende lijnen te maken tussen practoraten (MBO) en lectoraten /  onderzoek.  
  Maak de verbinding tussen het Practoraat Divers Vakmanschap en het onderzoek / lectoraat op dit 
  gebied. Daarmee zou diversiteit één van de bedoelde thema’s kunnen zijn voor de PA om op te focussen. 
 
- de RvA adviseert om niet alleen te focussen op inhoudelijke onderzoeksthema’s, maar ook op een bepaald 
  type onderzoek, namelijk onderzoek dat de onderzoek en het Politiewerk dichter bij elkaar brengt.  
 
- de RvA adviseert om meer ruimte in te nemen in het publieke debat rond de Politie. 

 De PA kan met meer gezag en een opiniërende rol vervullen in het publieke debat dat ze nu doet. 
De RvA adviseert om lectoren beter zichtbaar te maken en te kijken binnen het lectorenbestand  
wie deze publicitaire rol het beste past.  
De RvA adviseert om dat te doen in combinatie met een eigen communicatie kalender rond 
PA-onderzoek :  breng zelf onderzoek naar buiten dat mogelijk interessant is voor de publieke opinie en 
bepaal zelf het hoe en wanneer.   

 
 
 


